
Datum 2020-09-29 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VATTENRAD 

Tid: Tisdagen den 8 september 2020, kl. 18:00 
Plats: Tidans konditori, Tidan 

NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Per Beckman Ersättare 
Tom as Ekelund Ersättare 
Per-Anders Freyhult Ledamot 
Mikael Jonsson Ledamot 
Mats Karlsson Ersättare 
Sofia Kämpe Adiunqerad 
Håkan Landenmark Vattenrådet 
Anders Lindström Ersättare 
Johanna Olsson Adjunqerad 
Alf Saldin Vattenrådet 
Håkan Magnusson Verksamhetsledare 

§ 1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Mikael Jonsson. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollet från styrelsemöte den 26 maj 2020 gicks igenom. Inga synpunkter 
noterades och protokollet lades till handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Inga rapporter togs upp under mötet. 

Signatur 

I Ordf ('.X::"_ I Justerare 



§ 5 Information från Länsstyrelsen 

Punkten utgick på grund av sjukdom. Föredragningen kan istället komma att 
ske genom ett särskilt digitalt möte vid senare tillfälle . 
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§ 6 Underhåll 

Ösans utlopp i Östen 

Entreprenadfirman AHÅS vassröjning och sjögrävning AB besiktigade områ
det den 4 juni. De levererade sedan i augusti en offert vilken omfattar mudd
ring av huvudfåran, igenläggning av kanaler samt omledning av huvudfåran 
till viken vid Skams holme. För att kunna lägga igen kanaler och omleda hu
vudfåran bedömdes pålning behövas för att hindra att sediment återvand
rade. Kostnaden beräknades till knappt 4 miljoner kronor. 

Det kan konstateras att kostnaden överstiger förbundets förmåga och att det 
antingen behövs estern finansiering eller en minskad ambitionsnivå. En rimlig 
kostnad för förbundet är mellan 500 000 och 700 000 kronor. 

Ett förslag till en lägre ambitionsnivå kan vara att leda om huvudfåran och 
lägga igen den innersta eller möjligen två innersta kanalerna. Detta skapar 
dock inte möjlighet att sköta markerna längts ut. 

Styrelsens beslutade att: 

• En dialog ska tas upp med Länsstyrelsen kring ett förslag med lägre 
ambitionsnivå. 

• Skövde kommun ska kontaktas kring möjligheten till medfinansiering. 

• Diskussioner ska ske med berörda markägare och Sjön Östens sänk
ningsförening. 

• Möjligheter till extern finansiering via LOVA ska undersökas. LOVA
medel kan sökas för åtgärder som minska interngödning av sjöar. 
Eventuellt kan åtgärderna i Östen passa in. 

Läget inom LEVA och LOVA 

En delrapport har lämnats in till Havs- och vattenmyndigheten avseende 
LEVA-projektet. 

Nya LOVA-ansökningar har gjorts då det blev avslag på några av de ansök
ningar som gjordes i vintras, samt att nya möjligheter uppkommit i och med 
den utförda våtmarkskarteringen. Tre ansökningar vilka behandlar: 

• Anläggande av en större våtmark (>5ha) där projektet hjälper till i till
ståndsprocess och projektering. Detta avser något av de lägen som 
identifierats i karteringen . 

• Några mindre våtmarkslägen utifrån vad som framkommit i karte
ringen . Projektet hjälper till med administration, projektering och ar
betsledning. Även viss medfinansiering ingår. 

• Anläggande av c:a 25 ha anpassad skyddszon där projektet ska er-
bjuda hjälp till intresserade markägare. 

LEVA-projektet kommer att arbeta för att hitta intresserade markägare. En 
vattendragsvandring ska anordnas den 21 september och ett markägarmöte 
för dem som berörs av våtmarkskarteringen planeras i oktober. 
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De har varit svårt att hitta intresserade till de extramedel som förbundet sökte 
hos Havs- och vattenmyndigheten . En markägare är dock nu sannolikt på 
gång med strukturkalkning. Medlen, 400 000 kronor, måste förbrukas under 
2020. 
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§ 7 Vattenrådet 

Skolprojekt 

Länsstyrelsen avslog förbundets ansökan om LOVA-medel för ett projekt rik
tat mot skolorna. Skolan i samhället Tidan har dock ändå visat intresse att 
genomföra projektet, vilket innebär att mellanstadieelever bedriver fältstudier 
kring vatten och Tidan. För detta behövs c:a 3 000 kronor för håvar och an
nat material. 

Styrelsen beslutade att bekosta detta material med medel från Vattenrådet. 
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§ 8 Övriga frågor 

Utvecklingsplan för Skövde kommun 

Tomas Ekelund informerade om att Skövde kommun ska ta fram en utveckl
ingsplan, t.ex. områden för framtida byggnation . Denna skulle eventuellt 
kunna beröra områden där det i förbundets kartering pekats ut lämplig våt
markslägen. Något som kan skapa intressekonflikter. Rapporten från karte
ringen ska tas med som underlag i arbetet. 

Städning av stränder och vattendrag 

Några föreningar har genomfört en samlad aktion för att rensa skräp från Ti
dan och dess stränder i delar av Mariestad. Vid eventuella framtida sådana 
insatser kan Vattenförbundet/vattenrådet kanske bidra ekonomisk eller hjälpa 
till på något vis. Alf Saldin ska höra med föreningarna om det finns intresse 
av något sådant. 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte blir den 17 november kl. 18:00. 
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§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 
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Justeras 

Orvar Eriksson 
Ordförande 
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